
 

 

Bijlage bij concept-Besluitenlijst Commissie Samenleving, 23 november 2017 
 
 
Inbreng van mevr. Selders (CDA) bij de twee bespreeknotities, agendapunten 15 en 16.  
 
15 Bespreeknotitie Lokaal uitvoeringsplan gezondheid (pfh J. Fit) 
 
CDA vindt het stuk zeer compleet, met veel informatie en daarom weinig toegankelijk.  
Vraag: 25k D&A lokaal bij de 85k in? Of wordt dat bedrag gezien als bestaand budget? Voor drugs & 
alcoholbeleid heeft de raad eerder € 25.000,- beschikbaar gesteld. Dit valt onder het bestaand budget. 
Voorgesteld wordt de vier genoemde speerpunten verder uit te werken. De fractie  
wil graag bij de voorgestelde opzet als doelgroep aandacht voor toegankelijkheid voor ‘mensen met 
een beperking’ apart benoemd zien. Prioritering van de doelgroepen: kwetsbare inwoners: dit omvat dus 
de meer kwetsbare ouderen, jongen en mensen met beperking, jongeren op 2 en ouderen op 3. 
De fractie is het eens met 2., met aandacht voor de toegankelijkheid. Graag aandacht voor voldoende 
tapwaterpunten, waarvoor meerdere organisaties (financieel) verantwoordelijk zijn.  Jongeren op gezond 
gewicht (JOGG) heeft geen extra aandacht nodig, omdat dit grote overlap met de inzet van de GGD heeft.  
 
Overigens is de fractie akkoord met gebruikmaking van het instrument ‘5 sporen van 
gezondheidswinst’ met, zoals genoemd de aandacht voor toegankelijkheid en met de volgende 
opmerking bij 'gedrag en vaardigheid'. Uit eerdere discussie over JOGG blijkt dat dit overlapt met 
inzet GGD en InControle, hiervoor hoeven wat ons betreft geen extra financiële middelen ingezet te 
worden. 
 
Mijn voorbereiding: 
Uitvoeringsplan Gezondheid 
Vraag: 25k D&A lokaal bij de 85k in? Of wordt dat bedrag gezien als bestaand budget.  
Opmerking: tekst in de begroting om de 85k te motiveren erg beknopt, beter was geweest deze notitie eerder in te dienen. 
 
U uit te spreken voor: 
1: Kunt u zich vinden in de voorgestelde opzet? 
Behoorlijk compleet omschreven. Wordt in het plan ook ingegaan op de 4 speerpunten? In bijlage 1 (bij speerpunt 1) staat bij de 
beoogde resultaten; acties worden genoemd ter vergroting van de weerbaarheid onder jeugdigen en het voorkomen van chronische 
ziekten door een ongezonde leefstijl. Dit zou dan ook de prioriteit moeten zijn. Wij missen in dit stuk de toegankelijkheid voor mensen 
met een beperking. Lijkt misschien vanzelfsprekend maar zou graag apart benoemd zien wat voor hen aan maatregelen genomen 
wordt. 
 
2: Wilt u prioriteit geven in de genoemde doelgroepen? 
Kwetsbare inwoners (omvat dus ook de meer  kwetsbare ouderen, jongeren en de mensen met een beperking) op 1, jongeren 
op 2 , ouderen op 3. 
 
3: Gaat u ermee akkoord dat wij voor het opstellen van het uitvoeringsplan gebruikmaken van het instrument ‘5 sporen van 
gezondheidswinst’?  
Ja met, zoals genoemd de aandacht voor toegankelijkheid en met de volgende opmerking bij 'gedrag en vaardigheid'. Uit 
eerdere discussie over JOGG blijkt dat dit overlapt met inzet GGD en InControle, hiervoor hoeven wat ons betreft geen extra 
financiële middelen ingezet te worden. 

 
Bespreeknotitie Cultuurnota 2019-20122 (pfh J. Fit) (DOC-17-034972)  
  
CDA wil graag een cultuur en museabeleid dat aansluit op de cultuurhistorische elementen van de 
gemeente. Goedlopende projecten dienen verankerd te worden en er dient ruimte te zijn voor innovatieve 
projecten. We zijn het ermee eens dat het afgeven van subsidie op voorhand is  
niet nodig is. Belangrijk is dat er verbinding wordt gemaakt met toerisme en economie onderwijs en 
ruimtelijke ordening. De fractie vraagt zich af wat de verbinding met het sociaal domein toevoegt. De  
verbinding met de inzet op vitale kernen en leefbare kernen zoals beschreven in het programmaplan 
Leefbaarheid daarentegen is wel belangrijk. Dat laatste mist in dit stuk. Nieuwe investeringen kunnen 
gedaan worden binnen het participatieve proces. Het is niet lager in prioriteit dan het behoud van het 
bestaande. M.b.t. de reikwijdte is regionale samenwerking geen doel op zich. Gedacht kan worden aan een 
jeugdcultuurpas, een CJP voor de basisschool, vergelijkbaar met de sportpas.  
 
Op een vraag van het CDA naar de verbinding met het sociaal domein en de media, wordt geantwoord dat 
hiermee wordt gedoeld op het samen oppakken van initiatieven in de wijk. De media worden 
volledigheidshalve ook meegenomen. Zoals bekend, is er onlangs een fusie lokale omroep geweest. De 
gemeente kan bepaalde ontwikkelingen stimuleren. CDA wijst op de wenselijkheid van een 
combinatiefunctionaris cultuur om de brugfunctie te vervullen tussen de instellingen, verenigingen en 
gemeente vergelijkbaar met die voor sport en de kernconsulent. De fractie vindt de wijze waarop de Blauwe 
Schuit invulling geeft aan het stimuleren van cultuuronderwijs positief. De fractie verwacht dat het  



 

 

raadsvoorstel inzicht geeft in de financiën m.b.t. kunst en cultuur en vraagt aandacht voor eventuele tijdige 
aanpassing van de subsidieplafonds.  
 
 
 
 
Mijn voorbereiding: 
Cultuurnota 
Uitspreken voor: 
 
Ambitie: Wat willen we na afloop van de vier jaar hebben bereikt met het beleid?  
CDA wil een cultuur- en museumbeleid dat nadruk legt op / aanvullingen koppelt aan de waardevolle cultuurhistorische elementen die 
onze gemeente heeft. Goedlopende projecten moeten verankerd worden en er moet ruimte moet zijn voor innovatieve projecten. Juist 
om mensen en met name jongeren te stimuleren mee te denken en te doen. 
 
Uitgangspunten: 
We zijn het ermee eens dat het afgeven van extra subsidies niet op voorhand nodig is. Cultuurbeleid moet inderdaad breed worden 
opgezet en uitgedragen en een verbinding maken met toerisme, economie, onderwijs en ruimtelijke ordening - de oproep voor het 
plaatsen van gedichten op gebouwen is hier een mooi voorbeeld van. De verbinding met sociaal domein zien wij niet als logisch, 
misschien kan daar een uitleg op gegeven worden. We zien wel graag een verbinding met de inzet op vitale en leefbare kernen zoals 
beschreven in het programmaplan Leefbaarheid. Dat laatste mist in dit stuk. Nieuwe investeringen kunnen gedaan worden binnen het 
participatieve proces, dit kan bijv. mbv het AKB. Het is niet lager in prioriteit dan het behoud van het bestaande.  
 
Reikwijdte: 
Regionale samenwerking - Regionale Samenwerking is geen doel op zich maar kan van meerwaarde zijn. Graag dit op waarde 
inschatten en niet automatisch als uitgangspunt nemen. 
 
Wat wij ter overweging willen meegeven: 
In de lijn van de jeugdsportpas, de mogelijkheid bieden van een jeugdcultuurpas. CJP voor de basisschool. Zodat kinderen een 
tegemoetkoming of korting kunnen krijgen bij een vereniging of instelling (muziek, dans, theater). 
Het instellen van een combinatiefunctionaris cultuur om de brugfunctie te vervullen tussen de instellingen, verenigingen en gemeente 
(zoals kernconsulent en combinatiefunctionaris sport). 
Verder veranderd de wijze waarop de Blauwe Schuit invulling geeft aan cultuuronderwijs op scholen. Kan de gemeente een stimulans 
bieden aan het cultuuronderwijs? In combinatie met de inzet van de bibliotheek -> cultuur’kist’ (zoals leeskist). 
 
Vraag: 
De raad heeft bij de begroting op voorhand al structureel 40.000 vrijgemaakt voor het cultuur- (en museum)beleid. Krijgen we bij het rvs 
ook inzicht in de financiële consequenties waarbij hiermee rekening wordt gehouden en of het verhogen van de subsidieplafonds 
noodzakelijk wordt geacht.  


